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Nasi dopisi. 
Motnik 16. sept. — Menim, da mi ne bo nikdo ča-

stitih gospodov poštnih uradnikov za zlo vzel, ako vza
mem pošte v misel in stvarno katero povem. 

V Motniku imamo pošto, katera se piše in imenuje 
po nemški „Mottnig"; poslednjo je zelo podobno slo
venski Metliki, po nemški „Mottling" na Dolenjskem. 

Posledice so, da na Motnik adresirano pismo ali 
pošiljatev gre v Metliko na Dolenjskem; nasprotna Me
tliška pa k nam v Motnik. kar se ume, da je to za ad
resate, kakor tudi za poštne uradnike največja neprilika. 

Enako nepriliko imajo na Vranskem (Franz) na 
štajarski zemlji pri Motniku, z Borovnico (Franzdorf) 
pri Ljubljani. 

Vsega tega bi pa ne bilo, ko bi se domačim ime
nom 4ala prednost, da bi se v naših krajih pošte po 
slovensko imenovale, zato, ker so si nemška imena zelo 
podobna. Vsaj se tudi na Nemškem krajna imena po 
nemško, na Ogerskem po ogersko pišejo in imenujejo. 

Nadjam se, da višji poštni uradniki bodo gotovo 
radi pravo ukrenili, da se odpravijo neprilike na poštah. 

Predlog zamorem tem bolje utemeljevati, ker je 
mnogo pošt po Slovenskem, katera nosijo imena: Tro-
jana, Domžale itd. 

To le mi naj bo oprošteno! 
Na poštah v moji okolici, v Motniku, v Trojanah 

in na Vranskem, pa menda tudi drugod, je na vratih 
v poštno uraduijo nabito, kedaj so uradne ure, in kedaj 
pošta prihaja in odhaja. Zakaj ni po slovensko? Saj v 
teh krajih ni nič Nemcev, so sami Slovenci. *) 

Iz Ljubljane. (Včerajšnja 4. seja deželnega zbora 
kranjskega), o kateri v prihodnjih „Novicah" poročamo 
obširneje, bila je v mnogih ozirih zelo zanimiva. Razun 
tega, da je poslanec G r a s s e l l i s prošnjo predložil na
črt novega mestnega statuta in da je en del manjšine 
interpeliral vlado zarad znanih sklepov ljubljanske hra
nilnice , bila so zelo imenitna gospodarska vprašanja, 
katera so se razpravljala. 

V prvi vrsti vtemeljeval je gosp. poslanec S ve t e c 
svoj predlog glede deželnega nadzorovanja reservnega 
zaklada ljubljanske hranilnice (načrt dotične postave 
najdejo čast. bralci na drugem mestu današnjega lista 
pri poročilu o tretji zborovi seji). Govornik vtemeljeval 
je svoj predlog v obširnem, njemu lastnem mirnem in 
lepo zloženem govoru, dokazovaje, da je deželni zbor 
postavno poklican k temu nadzorovanji, da je nadzoro
vanje potrebno tudi poleg državnega nadzorstva in da 
je predlog njegov enako koristen deležnikom hranilnice, 
namenom reservnega zaklada — pa tudi hranilničnemu 
društvu samemu. Dokazal je govornik, da je po svojem 
namenu dobrodelno društvo namenjeno zabraniti siro
maštvo, zadnja leta postalo po vsem strankarsko , ker 
razun 5 starčkov izvoljenih še v prejšnjih, boljših časih, 
ogromna večina Slovencev v tem zavodu nima nika-
koršnega zastopnika. Govor gosp. Svetca sprejela je 
večina zborova z živahnim odobravanjem, manjšina pa, 
ki je nekaj časa skušala posmehavati se, omolknila je 
v teku govora popolnem. 

Za gosp. Svetcem utemeljeval je gospod poslanec 
vitez S c h n e i d svoj predlog glede v o ž n i n e na južni 
železnici dokazovaje z drastičnimi številkami, kako si
lovito se škoduje trgovini in obrtniji na Kranjskem, ker 
izrekoma žito in moko iz Ogerskega ceneje prevaža v 
Trst, Gorico in Kormin, kakor pa na Kranjsko izrekoma 
v Ljubljano, enako neugodno za Kranjsko je vredjena 
vožnina za s l a d k o r , za l e s , za p o r c e l a n itd., tako 
da si ljubljanski trgovci vožnine prihranijo, ako napotijo 

*) Slovenci, evo Vam uzor! Vred. 



naročeno Dlago v (jorico m si ga dajo od tod vrniti v 
Ljubljano. Enako neugodna je naša vožnina za osobe. 

Govornik predlaga, naj deželni zbor poskuša tudi 
še zadnje korake, da se ali Kranjska sprejme v tarifno 
zvezo, ali pa se sicer odpravijo vse one napake pri vož-
nini, katere vničujejo blagostanje naše dežele. 

Tudi zanimiv govor gosp. viteza S c h n e i d a bil je 
sprejet s splošno pohvalo od vseh strani zbornice in 
mnogo poslancev je prišlo čestitat govorniku. Tretje za 
našo deželo sila važno vprašanje razpravljalo se je, ko 
je poročal v imenu upravnega odseka gosp. dr. Pok lu -
k a r o vrejenji Save pod črnuškim mostom z nasve
tom , izreči c. kr. vladi zahvalo dežele, da je vslišala 
prošnjo deželnega zbora, in izreči tukajšnjem izvršilnim 
organom vladinim priznanje za dosedaj hvalevredno iz
vršena dela. Pri tem oglasil se je gospod poslanec L. 
R o b i č zarad vrejenja gorenjskih, poslanec dr. S t e r -
b e n c zarad dolenjskih, in poslanec F a b e r zarad vre
jenja teka kočevsko-ribniških voda. Gosp. deželni pred
sednik baron Winkler, ki se je oglasil k besedi koj po 
g. Robičevem govoru in je zagotovljal, da c. kr. vlada 
ni prezrla, koliko škode prizadeva v deželi Sava v svo
jem gornjem teku in tudi druge vode po deželi, pa da 
je uže tudi naročil svojim gozdarskim in stavbenskim 
uradom , vse to preiskati in mu predlagati nasvete , in 
to izrekoma z ozirom na dotično, letos v državnem zboru 
sklenjeno postavo. 

Poročevalec dr. P o k l u k a r pritrdil je po vsem 
tukaj od toliko strani izraženim opravičenim željam, je 
navedel tudi še nekatere druge, za kmetijstvo naše sila 
škodljive vode v kamniškem, krškem in novomeškem 
okraji; navede dalje, da je državni zbor v zadnjem za
sedanji sklenil ustanovitev posebnega zaklada v ta na
men, v katerega se bode vplačevala d e s e t let državna 
podpora pol m i l i j o n a v s a k o l e t o , zagotovlja, da 
so se državni poslanci zelo zanimali za to vprašanje in 
se bodo tudi še dalje, in enako daje vsej deželi dose
danja velika in vspešna skrb gosp. deželnega predsed
nika — poroštvo za to, da se bodo ta važna vprašanja 
za deželo rešile povoljno. 

Za poročilo o mestnem statutu izvolil se je odsek 
7 udov. — Prihodnja seja v petek. 

— (Deželni šolski nadzornik gosp. Eajmud Pirker) 
umrl je minuli ponedeljek zjutraj Pogreb njegov bil 
je včeraj popoludne. 

— (Gosp. Ciril Zabukovec), osmošolec, nadepoln 
mladeneč, sin znanega rodoljuba, gosp. c. k. računskega 
revidenta Jakoba Zabukovca, umrl je minuli ponedeljek 
popoludne po dolgi, mučni bolezni. Milovaje britko 
zadete stariše, obžalujemo zgubo nadepolnega mladenča. 

— (Novo šolsko poslopje v St. Vidu nad Ljubljano) 
se je prek ponedeljek popoludne slovesno blagoslovilo. 
Navzočih je bilo veliko domačih in vnanjih gostov, do
m a č a d u h o v š č i n a , preč. gospod kanonik Ur b a s 
in gosp. okrajni glavar M a h k o t , ki je govoril slav
nostni govor. 

— (Zveza slovenskih posojilnic) sklicuje shod na 5. 
dan oktobra t. 1. ob 2. uri popoludne v dvorano ljub- ' 
ljanske čitalnice. Posvetovalo se bode: 1. kje naj bi 
se ustanovili novi denarni zavodi in katere vrste, hra
nilnice ali posojilne zadruge? in 2. kedo bi se za do
tične kraje poprijel potrebnih priprav. — Vsem rodo
ljubom živo priporočamo vdeležiti se shoda! 

— (Gledališčni predstavi) „Jamske Ivanke" vršili . 
ste se zadnjo soboto in nedeljo z veliko pohvalo. Pe- ( 
voigra sama je ena najlepših, katere se predstavljajo ' 
pri nas, bila je pa tudi igrana oziroma peta po tako i 
odličnih močeh, da se je slovenskemu občinstvu podal ' 
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res umetniški večer, kakor redko kedaj. Predstava 
vsa bila je glede igranja, petja in režije po vsem od
lična, posebno odlikovali pa so se gospa G r b č e v a in 
gospa O d i j e v a in pa gospodje M e d e n , Š t a m c a r 
in K o c e l j . 


